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Geachte raadsleden,

We richten ons via deze brief tot u inzake de plannen voor het te realiseren zonnepark aan de 
Sumpelweg in Raalte. Hierbij zijn wij, , als 
grondeigenaren betrokken. Graag willen we uw aandacht vragen voor ons perspectief op de situatie 
waarin wij, onder andere vanwege corona-gerelateerde beperkingen, zijn beland.

Inmiddels drie jaar geleden raakten wij in contact met een projectontwikkelaar, Kronos Solar, over het 
beschikbaarstellen van een deel van onze grond voor het realiseren van een zonnepark. Dit verzoek 
wekte onze interesse niet alleen omdat wij hiermee een positieve bijdrage kunnen leveren aan de 
energietransitie, maar ook omdat dit voor ons als-voormalige-melkveehouders nieuwe kansen biedt.

 is een paar jaar geleden vanwege medische redenen gestopt met zijn 
melkveebedrijf en  is vanwege zijn leeftijd en afwezigheid van een opvolger 
voornemens zijn activiteiten als melkveehouder de komende jaren af te bouwen. Een aanbod voor 
een alternatieve en duurzame bron van inkomsten, zoals verhuur van grond vooreen zonnepark, is 
daarom zeer het overwegen waard. Hierom hebben wij besloten om beidezo’n 25% van ons 
grondoppervlak beschikbaar te stellen voor het project. Naar onze mening opeen zeer geschikte 
locatie, goed in te passen in de omgeving en op kwalitatief mindere landbouwgrond. Dit alles zonder 
dat de omgeving hiermee op onredelijke wijze belast wordt.

Vanaf oktober 2020 is er in goed overleg met de gemeente gestart hier vorm aan te geven. Er wordt 
daarbij rekening gehouden met alle eisen en richtlijnen vanuit de gemeente. Zo zal een 
landschapsarchitect ontwerpen gaan maken om het geheel goed in te passen, allemaal op basis van 
de wensen en eisen van belangengroepen, met name door omwonenden. Gelijktijdig zal er nagedacht 
worden over maatschappelijke meerwaarde. Uiteraard hoort ook een grondig inspraakproces met 
omwonenden bij het traject. Ondanks een voorkeur voor fysieke bijeenkomsten is er, zoals bij vele 
andere bijeenkomsten sinds maart 2020, vanwege de corona-pandemie voorgekozen deze digitaal te 
organiseren.

Enkele omwonenden hebben bezwaren tegen deze algemeen geaccepteerde manier van participatie 
geuit via mevrouw  tijdens het ‘Rond-de-tafelgesprek’ van 28 januari jl. In reactie hierop 
besloot u de bijeenkomsten met omwonenden voor onbepaalde tijd uit te stellen, zonder daarbij veel 
aandacht te schenken aan de consequenties voor andere belanghebbenden en de langetermijndoelen 
m.b.t. klimaat waar de gemeente Raalte en maatschappij naar streven.



Lange tijd hebben wij ons als grondeigenaren niet geroerd in deze kwestie omdat we vertrouwden op 
het verloop van het proces. De projectontwikkelaar werkt goed samen met de gemeente en de 
omwonenden krijgen alle gelegenheid om mee te denken over de invulling van het project. Zo is er op 
verzoek van de omwonenden een gerenommeerde en onafhankelijke gespreksleider aangesteld, 
namelijk , om het geheel in goede banen te leiden.

De laatste tijd bekruipt ons echter het gevoel dat de werkgroep, waarin enkele van de omwonenden 
zich verenigd hebben, de corona-maatregelen aanwendt als excuus om het proces te vertragen; 
zonder inhoudelijke dialoog te voeren. Ook wij als grondeigenaren zijn inmiddels meer dan driejaar 
verder. Wij willen graag onze bijdrage leveren aan de maatschappelijke opgave die de gemeente 
Raalte heeft in het realiseren van voldoende mogelijkheden voor het opwekken van duurzame energie 
en weten dat dit project een goede kans van slagen heeft binnen de gestelde kaders. Door 
herhaaldelijk uitstel zonder inhoudelijke aanleiding neemt ook de onzekerheid over onze 
toekomstplannen toe.

Nu de landbouwsector in Nederland de afgelopen jaren meer en meer onderdruk komt te staan, 
voelen boeren zich afhankelijk van zowel lokale als landelijke politieke besluiten voor perspectief op 
een stabiele toekomst. Daarom is volgens ons de tijd aangebroken om de gemeenteraad met klem te 
verzoeken de maatschappijbrede belangen en ook onze belangen als burgers van Raalte mee te 
wegen. Want de gemeente is er vooral haar inwoners, zo hebben wij in oktober tijdens een gesprek 
op het gemeentehuis begrepen.

Binnenkort zult u zich als raad opnieuw buigen over de mogelijkheden voor digitale inspraak en 
daarmee het verloop van de realisatie van o.a. dit intiatief. Nu alles zes maanden stil heeft gelegen, 
wordt het volgens ons tijd om een nieuwe afweging van de belangen te maken, die verder kijkt dan de 
pandemie. We zouden het project graag op constructieve wijze voort willen zetten dooro.a. de dialoog 
met de omgeving weer op te starten.

Hartelijk dank voor uw overweging, wij kijken uit naar uw reactie.

Met vriendelijke groet,


